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Via deze memo wil ik u, naar aanleiding van mijn toezegging d.d. 16 december 

2016, graag informeren over vergunningverlening en leges onder de nieuwe 

Omgevingswet. 

 

Ik heb u toegezegd te kijken naar de gevolgen van de omgevingswet voor 

vergunningverlening en leges.  

 

Op dit moment is nog niet duidelijk wat de gevolgen van de nieuwe Omgevingswet 

zijn voor de toekomstige vergunningverlening en de heffing van leges. De wet en 

haar gevolgen zijn simpelweg op dit moment nog niet inzichtelijk genoeg. 

Verwacht wordt dat er over een jaar meer duidelijkheid is. 

 

Vergunningen 

De Omgevingswet is voornemens om het aantal omgevingsvergunningen te laten 

afnemen en merendeels te voorzien in algemene regels. Door de verwachte 

introductie van meer algemene regels verschuift het zwaartepunt van 

vergunningverlening naar handhaving.  

 

Tegelijkertijd introduceert de Invoeringswet een mogelijkheid om een activiteit direct 

als vergunningplichtig aan te wijzen waardoor er mogelijk geen drastische afname 

van het aantal vergunningplichtige activiteiten zal worden bewerkstelligd.  

 

De eerste ontwikkeling leidt naar verwachting tot minder activiteiten op het gebied 

van vergunningen, de tweede ontwikkeling kan juist leiden tot meer activiteiten. Dit 

leidt tot tegengestelde effecten in de kostenontwikkeling en daarmee ook in de 

ontwikkeling van de legesopbrengsten. De overall impact hiervan is op dit moment 

nog ongewis. 

 

Leges 

Met de komst van de Omgevingswet kunnen gemeenten en provincies ook leges 

heffen voor de omgevingsvergunning voor activiteiten met gevolgen voor het milieu. 

Milieuvergunningen waren sinds 1998 vrijgesteld van leges.  
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Het is momenteel nog niet duidelijk hoe de legesheffing ten uitvoer zal worden 

gebracht. De Omgevingswet verwijst enkel naar het stellen van regels bij algemene 

maatregel van bestuur. Het is dus nog wachten op de verdere 

uitvoeringsregelgeving.  

 

Concluderend 

Leges betreft een omvangrijk en belangrijk onderwerp. Opmerkelijk is dat er ondanks 

het belang van dit onderwerp, er op dit moment nog veel onduidelijkheid heerst. 

Waar aan de ene kant de opbrengsten mogelijk zullen dalen door een afname van 

het aantal vergunningen, kunnen er aan de andere kant wel weer leges worden 

geheven voor vergunningen voor milieu (wat kan leiden tot hogere opbrengsten). 

 

 

Met vriendelijke groeten, 

 

Erik van Merrienboer 


